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Sporządzono: 04.02.2025

Protokół nr VI/2025 z sesji

VI Sesja IX Kadencji Rady Miejskiej w Nowym Warpnie
data posiedzenia: 15-01-2025

miejsce posiedzenia: Sala Posiedzeń Urządu Gminy w Nowym Warpnie; pl. Zwycięstwa 1; 72-022
Nowe Warpno

Porządek obrad

1. Sprawy regulaminowe1.
otwarcie obradA.
stwierdzenie quorumB.
zatwierdzenie porządkuC.

Interpelacje i wnioski radnych2.
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Nowe Warpno3.
Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryf do zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego4.
odprowadzania ścieków realizowanego przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Nowym Warpnie

przedstawienie projektu uchwałyA.
stanowisko stałych komisji Rady MiejskiejB.
dyskusjaC.
głosowanieD.

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/039/2024 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z5.
dnia 11 grudnia 2024 roku, w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Warpno na rok 2025

przedstawienie projektu uchwałyA.
stanowisko stałych komisji Rady MiejskiejB.
dyskusjaC.
głosowanieD.

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenie zgody za zawarcie umowy dzierżawy na okres 8 lat6.
przedstawienie projektu uchwałyA.
stanowisko stałych komisji Rady MiejskiejB.
dyskusjaC.
głosowanieD.

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji7.
przedstawienie projektu uchwałyA.
stanowisko stałych komisji Rady MiejskiejB.
dyskusjaC.
głosowanieD.

Podjęcie uchwały w sprawie braku właściwości Rady Miejskiej w Nowym Warpnie do8.
rozpatrzenia skargi

przedstawienie projektu uchwałyA.
stanowisko stałych komisji Rady MiejskiejB.
dyskusjaC.
głosowanieD.

Komunikaty i informację9.
Sprawy organizacyjne10.
Zamknięcie obrad11.
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Wykaz głosowań

Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryf do zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego1.
odprowadzania ścieków realizowanego przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Nowym Warpnie
(2025-01-15 18:58:46)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 13 - Wiesław Andrzejewski; Bartłomiej Ignaciuk; Jakub Ignaciuk; Emilia Kalisz; Michał
Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska; Konrad Krasnodębski; Marcin Olek;
Piotr Skirmuntt; Aleksandra Wis; Mariusz Wnuk; Paweł Wojcieszczyk;
PRZECIW - 1 - Jolanta Falkowska - Sobolewska;
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/039/2024 Rady Miejskiej w Nowym Warpnie z2.
dnia 11 grudnia 2024 roku, w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Warpno na rok 2025
(2025-01-15 19:02:03)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 13 - Wiesław Andrzejewski; Bartłomiej Ignaciuk; Jakub Ignaciuk; Emilia Kalisz; Michał
Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska; Konrad Krasnodębski; Marcin Olek;
Piotr Skirmuntt; Aleksandra Wis; Mariusz Wnuk; Paweł Wojcieszczyk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Jolanta Falkowska - Sobolewska;
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenie zgody za zawarcie umowy dzierżawy na okres 8 lat3.
(2025-01-15 19:05:09)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 13 - Wiesław Andrzejewski; Jolanta Falkowska - Sobolewska; Bartłomiej Ignaciuk; Emilia
Kalisz; Michał Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska; Konrad Krasnodębski;
Marcin Olek; Piotr Skirmuntt; Aleksandra Wis; Mariusz Wnuk; Paweł Wojcieszczyk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Jakub Ignaciuk;
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji (2025-01-15 19:15:08)4.

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Wiesław Andrzejewski; Jolanta Falkowska - Sobolewska; Bartłomiej Ignaciuk; Jakub
Ignaciuk; Emilia Kalisz; Michał Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska;
Konrad Krasnodębski; Marcin Olek; Piotr Skirmuntt; Aleksandra Wis; Mariusz Wnuk; Paweł
Wojcieszczyk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Podjęcie uchwały w sprawie braku właściwości Rady Miejskiej w Nowym Warpnie do5.
rozpatrzenia skargi (2025-01-15 19:23:46)

przyjęto przedmiot głosowania (większość zwykła)
obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1
ZA - 14 - Wiesław Andrzejewski; Jolanta Falkowska - Sobolewska; Bartłomiej Ignaciuk; Jakub
Ignaciuk; Emilia Kalisz; Michał Korzeniewski; Helena Kowalska; Magdalena Krasnodębska;
Konrad Krasnodębski; Marcin Olek; Piotr Skirmuntt; Aleksandra Wis; Mariusz Wnuk; Paweł
Wojcieszczyk;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
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Przebieg sesji

W dniu 15.01.2025 roku odbyła się posiedzenie VI Sesji  IX Kadencji  Rady Miejskiej w
Nowym Warpnie, które rozpoczęło się o godzinie 17:00 i trwała do godziny 19:16. Sesję
poprowadziła  Przewodnicząca  Rady  Helena  Kowalska,  protokołowała  Kamila
Harnatkiewicz.

 

Zgodnie z listą obecności z chwilą rozpoczęcia posiedzenia sesji, na skład 15 radnych, obecnych było
14 radnych.   W związku z  tym rada posiada quorum do podejmowania  prawomocnych decyzji.
Nieobecny był: Łukasz Szwebel.

Z pracowników Urzędu Gminy w Nowym Warpnie obecni byli Burmistrz Nowego Warpna Jarosław
Burba, Sekretarz Gminy Rozalia Adamska, Skarbnik Gminy Nowe Warpno Jolanta Jędrzejczak  spośród
Kierowników  Gminnych  Jednostek  Organizacyjnych:  Dyrektor  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w
Nowym Warpnie Robert Rogowski, Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Nowym Warpnie Anna
Twarowska.  Spośród  Jednostek  Pomocniczych  Gminy  obecny  był,  Sołtys  Sołectwa  Brzózki  Pan
Krzysztof Kalisz,  Sołtys Sołectwa Warnołęka Mariusz Wysocki,  Przewodnicząca Osiedla Podgrodzie
Iwona  Kopytowska,  oraz  goście  Radny  Rady  Powiatowej  Zbigniew  Pokrzywiński,  Mł.asp.  Łukasz
Pospychała, Zając Grażyna.

Przebieg obrad:

 00:00:01 - 00:04:51

Ad. 1 Otwarcie obrad

Przewodnicząca  Rady  Helena  Kowalska,  na  wstępie  przywitała  wszystkich  obecnych,  oraz
przypomniała, iż prowadzona jest transmisja sesji.  Następnie Przewodnicząca stwierdziła quorum,
zaproponowała  porządek  obrad,  który  uległ  zmianie  przyjęto  proponowany  porządek  obrad.
Przewodnicząca  oddała  głos  Burmistrzowi  Nowego  Warpna.

 00:04:51 - 00:11:54

Ad. 2 Informacja Burmistrza o swojej działalności

Burmistrz  odczytał  informacje  o  swojej  działalność  za  okres  od  10.12.2024r.  do  14.01.2025  r.
Następnie Pan Burmistrz omówił w kilku zdaniach bieżące inwestycje. Powiedział również kilka zdań o
ogłaszanych przetargach.

 0011:54 - 01:07:00

Ad. 3 Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryf do zbiorowego zaopatrzenia w wodę i
zbiorowego odprowadzania ścieków realizowanego przez Zakład Gospodarki Komunalnej w
Nowym Warpnie

Wyświetlono prezentację Czynniki odpowiedzialne za wzrost taryfy, którą omówił  Dyrektor Zakład
Gospodarki Komunalnej Robert Rogowski: Chciałbym omówić kilka czynników, które wpływają na cenę
wzrostu taryf. Jeśli  chodzi o wodę mamy wzrost o 25%, jeżeli  chodzi o ścieki to będzie to 63%.
Przedstawia zużycie energii elektrycznej, po podpisaniu umowy na poszczególnych oczyszczalniach
ścieków, oraz 28 sztuk przepompowni. Jeśli chodzi o inne składowe energii elektrycznej, które też
uległy zmianie to opłata stała sieciowa jest to wzrost o 77%, kolejna opłata stała jakościowa za kilo
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motogodzinę tu mamy o 85%, opłata zmienna sieciowa ponad umowna tu o 54%, opłata za ponad
umowny pobór energii  biernej  o  113%, opłata za ponad umowny kogeneracyjna 6,18 złotego,  i
ostatnia opłata mocowa wzrost o  66%. Jeżeli chodzi o to ile tej energii zużywamy na dostarczenie
wody w sumie 118 tyś MWh. Inny parametr to płace, proszę zauważyć na wykres w stosunku do lat
ubiegłych  jest  to  wzrost  o  66%.  Muszę  uwzględnić  ten  koszt  w  pensji  dla  pracowników,  a  nie
oszukujmy się u nas pracownicy pracują za najniższą krajową. Można powiedzieć , że z urzędu jest ten
koszt. W kolejnym slajdzie są inne koszty które zakład ponosi, za rozliczenie wody i ścieków. W
związku z problemami technicznymi ogłoszono przerwę. Wymienię te inne koszty o kwoty roczne:
koszty systemu Ounet-2.893,00zł,  APATOR (wodomierze) 1.891,00 zł,  badania wody wynikające z
Rozporządzenia Ministra Środowiska 7.903,00 złotych, opłaty zmienne do wód polskich takie jak pobór
wody 12.315 złotych i wprowadzenie ścieków do środowiska 6.262 złotych, zakup wodomierzy 20.206
złotych, czyszczenie rowów melioracyjnych (miejsca zrzutu ścieków) 2.073 złotych, wywóz osadu
6.335 złotych.  Teraz omówię oszacowane koszty ponoszone za wodę i  odbiór  ścieków starych i
obowiązujących taryf  to w latach obrachunkowych 2021/2022 185 tyś. Rok obowiązujący to ponad
365 tyś,  natomiast  ścieki  w roku 2021/2022 556 tyś natomiast  obowiązujący 832 tyś.  Proszę o
zabranie głosu burmistrza w celu omówienia kolejnych slajdów. Głos zabrał  Burmistrz:  Szanowni
państwo  pan  dyrektor  przedstawił  w  skrócie  elementy  składowe  to  co  wpływa  na  cenę  usługi
dostarczenie wody i odprowadzenia ścieków. W naszej małej gminie trzeba mieć świadomości, że te
wszystkie koszty mają przy tych parametrach sprzedaży bardzo duży wpływ na cenę jednostkową.
Chcę podkreślić też, że zakład jako samorządowy zakład budżetowy nie generuje zysków. Zakład
ukrywa koszty funkcjonowania koszty eksploatacji. W każdym roku do gospodarki wodno-ściekowej z
budżetu gminy były uchwalane dotację czy to na zakup pomp czy na sprzęt i to wspomożenie było.
Były też dopłaty do energii elektrycznej i uchwały o takiej dopłacie w gospodarce wodnościekowej dla
zakładu. Mamy świadomość, że ta podwyżka jest bardzo duża bo jest bardzo duża. Zasady ustalania
taryfy i  to w jaki  sposób przygotowuje się określają to odpowiednie przepisy.  Praktycznie kwoty
wynikają z kosztów poniesionych to jest transparentne, tutaj nikt nie wstawia innych kwot. Miedzy
rokiem 2021 a 2025 wydarzyło się  wiele i wiemy jakie były skoki inflacyjne. Idziemy do sklepu i też to
wszyscy odczuwamy. Tak też jest z usługami, w związku z tym ta podwyżka jest bardzo znaczna a
poprzednia taryfa była procedowana trzy cztery lata temu. Obecnie nie mieliśmy dopłat z budżetu
gminy do wody i ścieków  ale teraz wnioskujemy aby taką dopłatę ustanowić i stąd wniosek do
państwa radnych o to  aby tą uchwałę przyjąć. Procedujemy aby do wody dopłacić kwotę 55 groszy do
każdego metra sześciennego, do odebranych ścieków 3,73 złotego. Te kwoty mimo ich zastosowania
będzie podwyżka dla mieszkańców, myślę że w jakiś sposób ulżą i nie będzie ona aż tak drastyczna.
Musimy wziąć te dwa główne czynniki pod uwagę jak płaca minimalna z 2.800,00 na 4.600,00 i
energia i to nie są koszty zależne od nas. My na te koszty nie mamy wpływu. Dla budżetu gminy
będzie to koszt około 190 tysięcy złotych. Głos zabrał radny Piotr Skirmunt: Żeby to było jasne my na
taryfę nie mamy wpływu to ustalają wody polskie?  Głos zabrał Burmistrz: Organ regulacyjny Wody
Polskie.  W  między  czasie  mieliśmy  inflację  o  tym  też  trzeba  pamiętać.  Teraz  jest  rządowy  projekt
rozporządzenia zmiany ustawy o tym aby ustalanie taryf było ustalane tak jak kiedyś poprzez organ
stanowiący czyli rady gmin. Według wstępnych założeń projektu jeżeli podwyżka miała by przekraczać
15% to będzie wymagana opinia Wód Polskich. Na chwilę obecną wniosek został złożony w oparciu o
koszty  przedstawione prze panią księgową i organ regulacyjny. Robert Rogowski: Chciałbym dodać,
że inflacja wzrosła bliski  31%. Helena Kowalska:  Omawialiśmy wczoraj  wszystkie te koszty,  dziękuję
panu dyrektorowi o przygotowanie prezentacji. Nasuwa się tylko taki wniosek, że ten wniosek złożony
do wód polskich strikto zawiera koszty jakie są ponoszone przez Zakład Gospodarki Komunalnej i tam
nie ma mowy o żadnym zarobku dla zakładu. Powiem kolokwialnie z czapki to nie jest wzięte, każdy
dokument wody polskie przeanalizowały i  uzupełniały i  każdy wydatek musiał  być potwierdzony.
Rozpoczynam dyskusję. Głos zabrał radny Paweł Wojcieszczyk: Prezentacja ładnie została wykonana,
tylko niestety nie dopowiada na pytanie dlaczego ścieki tak podrożały. Przedstawił pan w prezentacji
wzrost cen energii czy wzrost płacy minimalnej ale wiemy że gmina Nowe Warpno nie jest jakąś
enklawa inne gminy tak samo to dotknęło. Patrząc na poprzednie lata wszystkie gminy podobnie jak
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Nowe Warpno plasowały się w podobnych cenach za doprowadzenie wody i odprowadzenie ścieków.
Co się wydarzyło w 2024 roku w lipcu, że pan złożył do Wód Polskich wniosek z zaproponowanymi
taryfami, że ścieki wzrosły w Nowym Warpnie o ponad 8 złotych? Co się takiego stało, że u nas
wzrosło a w innych gminach pomimo wzrostu cen te ceny taki nie wzrosły.  Robert Rogowski: Każda
gmina ponosi koszty w przeliczeniu na ilość ścieków, skoro mała jest ilość ścieków. Radny Paweł
Wojcieszczyk: W poprzednich latach była podobnie mała ilość ścieków i nie było takiej podwyżki.
Burmistrz:  Bo  nie  było  takiego  wzrostu  płac.  Już  panu  odpowiadam.  Jest  zatrudnionych  pięciu
pracowników i  taki  sam wzrost płacy minimalnej będzie na oczyszczalni  która przerabia 100 tyś
metrów ścieków, koszt wzrosty płacy będzie się przekładał na 100 tysięcy metrów sześciennych 
ścieków inaczej się przełoży na wzrost jednego metra ścieków, kiedy jest 40 tyś metrów przez te
same osoby. Ani jedna ani druga oczyszczalnia nie dokłada ale o 100 % więcej będzie wzrost większy
kosztów ścieków na małej oczyszczalni niż na tej dużej przy tej samej ilości pracowników. Paweł
Wojcieszczyk: To dlaczego nagle teraz taki wzrost? Burmistrz: Być może pan panie rady nie rozumie
jednej rzeczy. Nasza taryfa nie zależy od sąsiadów, tylko od naszych kosztów i nie można porównywać
i ustalać kosztów do innych gmin. Ja mogę również przynieść i pokazać inne gminy gdzie mają po 50
zł za metr sześcienny ścieków i to nie znaczy, że u nas ma kosztować 50 złotych. Nie możemy
porównywać się do innych tylko podejdźmy do tematu merytorycznie. Wojcieszczyk: Wzrosło ponad
60 % usługi ścieków tylko w naszej gminie. Burmistrz: Nie tylko, we wszystkich. Jeżeli w ciągu roku
płace wzrosły 50 tyś złotych w zakładzie u pracowników i w gminie x przerabiają 100 tyś ścieków a w
gminie Nowe Warpno 40 tyś ścieków. Podzieli pan 50 tyś wzrosty płac na gminę która przerabia 100
tyś ścieków i na gminę Nowe Warpno która przerabia 40 tyś ścieków i będzie miał pan kwotę ile
wzrosło do porównania. Chcę powiedzieć, że ja nie pamiętam takiego wzrostu płac żeby w ciągu
nominalnie trzech lat wzrosło z 2800 do 4600. Możemy wziąć lata 2018-2100 zł, 2021- 2800 zł a
kolejne lata to wzrost o kolejny 1700 złotych. Było pokazane o 100 % cena energii. Wojcieszczyk: Idąc
pana tokiem rozumowania, pana zdaniem wzrost płacy minimalnej wpłyną na wzrost ceny za ścieki,
tak?  Burmistrz: Jako jeden z czynników. Proszę nie wkładać takiej narracji,  bo to nie jest jeden
czynnik  bo tych czynników było o wiele  więcej.  Mówię o dwóch głównych.  Wojcieszczyk:  Mamy
strasznie drogą obsługę. Burmistrz: Powiem tak u nas pracownicy na oczyszczalni praktycznie można
powiedzieć płacę minimalną. Jeżeli  zna pan możliwość zatrudnienia taniej  i  ma pan chętnych to
zapraszamy, absurd. Wojcieszczyk: Czyli problem tkwi gdzie indziej i ja się pytam gdzie?   Burmistrz:
My nie dyskutujemy nad taryfą tylko nad dopłatom. Taryfa jest zatwierdzona przez wody polskie.  
Wojcieszczyk: Pan Dyrektor złożył taki wniosek o taką kwotę. Rogowski: Jaką pan by złożył? Ja panu
nie  wytłumaczę  jak  wygląda  wyliczanie  taryfy  bo  nie  mam  taki  dokumentów  i  to  jest  zbyt
skomplikowany proces. Wymieniałem się przez pięć miesięcy dokumentami z wodami polskimi, żeby
wytłumaczyć skąd wynikają takie koszty. Wojcieszczyk: Mimo, że wiedział pan o tym, iż będą takie
wzrosty cen za obsługę to nikt z mieszkańców nie wiedział, że w 2025 roku będzie ponad 60% wzrost.
Burmistrz:  Taryfy  nie  ogłasza  się  przed zatwierdzeniem.  Wojcieszczyk:  No dobrze  ale  mogliśmy
rozmawiać. Głos zabrała Radna Jolanta Falkowska-Sobolewska: W 2024 roku ścieki kosztowały 14,10
w roku 2025 proponowana jest 22,98 zł to jest 9 zł na metrze pensje wzrosły oczywiście ale bierzmy
pod uwagę pensję z 2024 roku gdzie wynosiła 4300.  Burmistrz: Tylko trzeba brać pod uwagę, że
koszty które się przedkłada to nie są koszty z jednego roku tam przedkłada się więcej. Te ostatnie lata
i te koszty są analizowane. Zakład ponosił te koszty i jeszcze przekładowo wykonuje usługę na drogę
wojewódzkiej w ramach utrzymania czystości. Więcej zakład ponosił kosztów niż dostawał dochodu, z
opłat. Po to mieszkańcom dawaliśmy dopłatę do energii zakład zarobił 100 tys. na utrzymanie dróg to
szło w koszty pracownicze. Jolanta Falkowska-Sobolewska: W związku z tym my właściwie kiedy my
dyskutujemy nad wysokością  opłaty  za  ten  jeden metr  ścieków i  za  dopłatą  gminy.  Proszę  mi
powiedzieć jak to jest, że gmina która ma małe dochody stać nas na to żeby teraz dopłacać do tej
wody do ścieków tyle pieniędzy? Burmistrz: To nie jest kwestia czy nas stać, nasza propozycja jest też
dlatego że my wychodzimy do mieszkańców wiedząc, że ta podwyżka jest znaczna. Kwestia czy nas
stać, no pewnie że te 200 tyś które tutaj dopłaciliśmy moglibyśmy gdzie indziej wykorzystać, ale mają
świadomość tych podwyżek z miesiąca na miesiąc i mamy na uwadze gminę senioralną. Emerytury
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nie poszły tak do góry jak płaca minimalna. Już w następnym roku nie mamy już podwyżki tylko o kilka
groszy. Nasz wniosek żeby wesprzeć te osoby które nie znajdują się w najlepszej sytuacji. Dla nich to
będzie znaczny koszt.  Jolanta Falkowska-Sobolewska: Będzie to koszt ale proszę państwa woda, ścieki
to są produkty które zużywa dana osoba, nie mają na to wpływu goście, nie mają osoby trzecie, nie
ma wpływu gmina, tylko gospodarz. Myśląc tym torem aby ulżyć tym najbiedniejszym ja akurat pół
nocy myślałam. Wychodzę z założenia, że my dalej tkwimy w systemie rozdawnictwa. Rozumiem, że
seniorzy są pokrzywdzeni mają niskie emerytury nie rosną one w porównaniu do najniższej krajowej,
opłat, inflacji, ale w gminie są ośrodki pomocowe jest OPS. Na pewno taki senior może zwrócić się do
danego ośrodka o wsparcie bo tym sposobem zaczynamy jako gmina dopłacać do wody do ścieków,
do śmieci  które też  argumenty też  przemówiły  do mnie.  Jednakże wodę generujemy w naszym
gospodarstwie  domowym  i  dopłata  dla  wszystkich  użytkowników  to  jest  moim  zdaniem
niesprawiedliwe. Burmistrz: To jest dopłata do zamieszkałych gospodarstw domowych. Ustawodawca
nie bez przyczyny też przewidział w Ustawie o Zbiorowym Zaopatrzeniu w Wodę i Odprowadzeniu
Ścieków taką możliwość właśnie dla samorządów żeby mogły też takie regulację wprowadzać. Weźcie
państwo pod uwagę jedną rzecz na przykład plan rozwoju sieci, gdyby była to spółka a nie zakład to
ona by jeszcze generowała zyski. Plan rozwoju sieci by robiła w ramach tej opłaty rozbudowę, tu cena
mogłaby być jeszcze większa. My mamy dziś możliwość wpływu na to co będzie płacił mieszkaniec.
Rozumiem pani argumentacje pod kontem, że my rozdajemy. Ja myślę, że bym w takich kategoriach
nie  patrzył  na  to  nie  rozdajemy wspieramy.  To  nie  jest  taki  poziom który  nie  jest  możliwy do
wprowadzenia a będzie to realne wsparcie.  Jolanta Falkowska-Sobolewska:  Będzie to wsparcie a
przecież wiemy dobrze że gospodarstwa czy domy są niejednokrotnie zamieszkałe przez ludzi, którzy
nie wnoszą nic do gminy w sensie nieodprowadzonych podatków. Czy my mamy rozgraniczenie w
uchwale  komu będziemy dopłacać. Burmistrz: Te grupy którym będziemy dopłacać to są praktycznie
mieszkańcy. Jeżeli  nieruchomość jest wykorzystywana na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, domek
letniskowy, to nie będzie on uwzględniony w dopłacie do wody, będzie płacił 100 %. Także ci nasi
mieszkańca,  którzy  są  naszymi  podatnikami  są  w  tej  grupie  my  nie  dopłacamy  nie  naszym
mieszkańcom.  Jolanta Falkowska-Sobolewska: To ilu jest mieszkańców do których ta opłata będzie
skierowana?  Burmistrz: Bardziej bym mówił o gospodarstwach domowych 750-800 bo to wynika też z
gospodarki  odpadami  mamy  ilość  deklaracji.  Cała  gmina  liczy  sobie  1500  mieszkańców  a  my
dopłacamy mniej więcej 1300 osób które zamieszkują. My nie dopłacamy do mieszańca ale do wody.
Jolanta Falkowska-Sobolewska: Do mnie to jednak nie przemawia w sytuacjach gdzie wzrosła płaca
minimalna  wszystkim  nie  tylko  w  ZGK  ale  innych  przedsiębiorstwach.  Ja  jestem  na  własnej
działalności, więc wiem jak jest na własnej działalności. Koszty napraw czy amortyzacji tych urządzeń
sieci  kanalizacyjnej  czy  hydroforni,  czy  nie  lepiej  jest  zrobić  modernizację.  Przecież  my  za  rok
będziemy w tym samym punkcie i znowu będziemy rozmawiali o wysokości opłaty za wodę. Mając taki
deficyt  akurat  ja  jestem  przeciwny  jakimkolwiek  dopłatą.  Burmistrz:  Każdy  ma  mieć  prawo  do
własnego zdania. Głos zabrał radny Marcin Olek: Po wczorajszej mocnej dyskusji wychodzi tak w 2015
roku na oczyszczalni około 65 tyś metrów sześciennych w skali roku w tej chwili jest to 44 tysiące,
więc ludzie zaczęli oszczędzać. Pozwolenie wodno-prawne, które mamy w tej chwili aktualne stanowi
93 tysiące w skali roku czyli jest dwukrotnie większe, czyli oczyszczalnia może przyjąć dwa razy więcej
niż w tej chwili jest dostarczane. Jeżeli podniesiemy spadną nam dwie rzeczy ścieki na oczyszczalnie
co się wiążę z tym, że ścieki będą  od strony technicznej gorsze w przerobieniu do czego zmierzam,
panowie jeśli mogę wam coś doradzić. W tej chwili utrzymujecie kolos na gigantycznych nogach. Ta
oczyszczalnia w tej chwili na to zagospodarowanie i tą ilość ludzi jest totalnie nie ekonomiczna. Są
środki  z  KPO może spróbujmy wystąpić  o  budowę nowej  oczyszczalni,  tak  jak  to  się  odbyło  w
Brzózkach. Mówiliśmy o hydroforni tam też prawie 80 tyś KWh na samych pompach to są strasznie
duże wartości. Głos zabrał Dyrektor Robert Rogowski: Troszeczkę mija się pan z faktami. Po pierwsze
oczyszczalnia  pracuje  na  jedną  komorę,  czyli  druga  nie  chodzi,  czyli  pobór  prądu  na  samej
oczyszczalni jest mniejszy. Marcin Olek: A i tak jest pobór 80 tyś KWh. Jak patrzyłem na koncepcję
budowy tej oczyszczalni to miała ona przyjmować ścieki z wszystkich naszych miejscowości. Brzózki
mają swoją, Warnołęka sprawa otwarta zobaczymy jak to się rozwiąże a zostaje sama jak Nowe
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Warpno. Jest to tak duży obiekt.  Burmistrz: Jeśli chodzi o KPO to musimy pamiętać o tym, że  to jest
do 2026 roku zamknięcie tematu. Nie ma takich naborów bo to tak nie działa, że mówimy że chcemy i
dostajemy. Muszą być dedykowane środki, i otwarty nabór. Teraz był nabór na rozbudowę, My nie
braliśmy pod uwagę przebudowy oczyszczalni, bo nie bylibyśmy w stanie wyrodzić się. W połowie
grudnia był nabór do dzisiaj jest termin. Oczywiście zgadzam się, że modernizować trzeba technologia
też  poszła  do  przodu  w  tej  formule  jak  pracuje  oczyszczalnia  pracuje  20  ponad  lat  i  metody
oczyszczania  też  się  zmieniły.  Rozważamy  w  ramach  dofinansowania  na  zieloną  energię  dołożenie
fotowoltaiki, aby zbić cenę energii żeby zasilić z paneli. Oczywiście jestem otwarty co do tego z resztą
tu pan Marcin pomagał nam w sprawach wodno-kanalizacyjnych, bo zawodowo zna się na tym. Jestem
otwarty na rozmowę o modernizacji. Oczywiście na temat dostosowania koncepcji którą trzeba przelać
na techniczną dokumentację.  Jeżeli  decydujemy się na projekt to należy mieć już dokumentację
projektową. Myślę że będziemy o tym dalej rozwiać i to co na przyszłość nas czeka na obniżenie
kosztów. Dzisiaj na stole mamy sytuację odnośnie taryf, nie wykluczone, że ta taryfa musi być na trzy
lata ale nie chciałbym gdybać. Nie wiem jakie będzie wymaganie ustawowe i czy rada miejska będzie
mogła skrócić okres. Moja prośba żebyśmy dzisiaj o tym, porozmawiali o tym co jest na stole i na co
mamy wpływ. Modernizacja i energia zielona będziemy o tym rozmawiali. Mamy taryfę obowiązującą i
dopłatę  mamy  dzisiaj  wpływ.  Głos  zabrała  Przewodnicząca  Komisji  ds.  Budżetu  i  Rozwoju
Gospodarczego Pani Emilia Kalisz odczytała stanowisko z dnia 14 stycznia 2025. Komisja proponuje
przyjąć projekt uchwały, ze zmianami ustala się dopłatę do wody 55 groszy i ustala się dopłatę do
ścieków 3,73 liczba członków podczas głosowania 7 za –7, przeciw -0 wstrzymała się -0. Głos zabrał
Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Bartłomiej Ignaciuk odczytał stanowisko z dnia 14
stycznia 2025. Komisja proponuje przyjąć projekt uchwały ze zmianami ustala się dopłatę do wody 55
groszy i ustala się dopłatę do ścieków 3,73 liczba członków podczas głosowania 6 za –6, przeciw -0
wstrzymała się -0. Głos zabrała Helena Kowalska: Otwieram dyskusję. Nie widzę, pozwólcie państwo,
że przejdziemy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem uchwały. Dziękuję bardzo
przyjęto uchwałę.

 01:07:00-01:10:08

Ad. 4  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/039/2024 Rady Miejskiej w Nowym
Warpnie z dnia 11 grudnia 2024 roku, w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Warpno
na rok 2025

Głos zabrała Skarbnik Gminy Nowe Warpno Jolanta Jędrzejczak:

1. Zwiększenie dochodów o kwotę 137.170,67 zł  (  rozdział  75023 w roku 2024 wpłynęła kwota
58.787,42 zł)- realizacja programu rządowego „Cyberbezpieczny samorząd ” – Fundusze Europejskie,
wydatki 217.731,00 zł ( rozdział 75023,  wydatek w roku 2024-  0 zł).

2. Zwiększenie wydatków - dotacja przedmiotowa do ceny wody (rozdział 40002) i ścieków ( ścieków
90001)  dla mieszkańców Gminy, woda 51.500,00zł, ścieki 148.500,00 zł.

3.  Zwiększenie  wydatków  na  nowe  zadanie  pod  nazwą  „  Modernizacja  i  rozbudowa  systemu
gospodarki wodno – ściekowej na terenie Gminy Nowe Warpno ” kwota 30.000,00 zł

4. Zmniejszenie rezerwy ogólnej o kwotę 100.000,00 zł.

5. Zabezpieczenie wydatków ( rozdział 90001) na zadanie z Polskiego Ładu, kanalizacja w Brzózkach

Głos  zabrała  Przewodnicząca  Komisji  ds.  Budżetu  i  Rozwoju  Gospodarczego  Pani  Emilia  Kalisz
odczytała stanowisko z dnia 14 stycznia 2025. Komisja nie zajęła stanowiska. Głos zabrała Helena
Kowalska: Otwieram dyskusję Nie widzę, pozwólcie państwo, że przejdziemy do głosowania. Kto z pań
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i panów radnych jest za przyjęciem uchwały. Dziękuję bardzo przyjęto uchwałę.

 01:10:08-01:13:16

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenie zgody za zawarcie umowy dzierżawy na okres
8 lat

Głos zabrał Burmistrz: Jest to nieruchomość działka i bar po lewej stronie idąc w kierunku plaży.
Wykaz nieruchomości  przeznaczonych do dzierżawy przez gminie jest wywieszony też zostało to
wykazane w gazecie takie są przepisy. Zgodnie z tym wykazem każdy ma prawo złożyć wniosek o
taką dzierżawę.  Dotychczas wpłynął  wniosek dotychczasowego dzierżawcy.  Jest  teraz wymagana
zgoda organu stanowiącego. Wczoraj w czasie dyskusji na komisji padło pytanie jakie kwoty są za
dzierżawę więc za m2-23,50 zł czyli około 1800 złotych od grudnia do marca czyli miesiące zimowe
jest  bonifikata w postaci  75%. Takie są warunki  dzierżawy.  Głos zabrała Przewodnicząca Komisji  ds.
Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Pani Emilia Kalisz odczytała stanowisko z dnia 14 stycznia 2025
roku. Komisja proponuje nie przyjmować projekt uchwały, liczba członków podczas głosowania 8 za
–8.Głos zabrała Helena Kowalska: Otwieram dyskusję Nie widzę, pozwólcie państwo. Kto z pań i panów
radnych jest za przyjęciem uchwały, kto się wstrzymał, kto jest przeciw. Dziękuję bardzo przyjęto
uchwałę.

 01:13:16- 01:23:20

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji

Helena Kowalska: Do rady wpłynęła petycja została skierowana do komisji Skarg Wniosków i Petycji i
prosiłabym może o przeczytanie stanowiska komisji. Głos zabrał Przewodniczący Mariusz Wnuk: W
dniu  12  listopada  2024  roku  wpłynęło  pismo do  Rady  Miejskiej  w  Nowym Warpnie  o  podjęcie
interwencji w sprawie zapewnienia sprawnego i bezpiecznego transportu. W dniu 28 listopada 2024 r.
pismo to zostało uzupełnione i wskazano, że jest ono petycją do rady Miejskiej w Nowym Warpnie w
sprawie zapewnienia sprawnego i bezpiecznego transportu. Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady
Miejskiej w Nowym Warpnie zajmowała się petycją na posiedzeniu w dniu 14 stycznia 2025 roku. Na
posiedzeniu Komisji zaproszeni zostali przedstawiciele Firmy EVER-TRANS S.C świadczącej usługę w
zakresie  transportu  zbiorowego  w  charakterze  użyteczności  publicznej  na  terenie  Gminy  Nowe
Warpno  i  przedstawicieli  wnoszących  petycję.  Komisja  zapoznała  się  również  ze  stanowiskiem
Burmistrza  Nowego Warpna wyrażonym w piśmie  z  dnia  14  stycznia  2025 roku.  Przedstawiciel
mieszkańców  przedstawił  uwagi  mieszkańców  w  zakresie  świadczonych  przewozów.  Członkowie
Komisji uzupełnili uwagi zgłoszone przez mieszkańców. Przewoźnik odniósł się do przedstawionych
uwag i  do stanowiska Komisji.  Przewoźnik został  zobowiązany do przestrzegania rozkładu jazdy,
dostosowanie pojazdów do i8lości pasażerów. Ponadto Przewoźnik zobowiązał się poprawić jakość
usług i poinformował o zamiarze wzięcia w leasing nowego pojazdu. Komisja Skarg Wniosków i Petycji
w  swoim  stanowisku  z  dnia  14  stycznia  2025r.  codo  petycji  złożonej  w  sprawie  zapewnienia
sprawnego  i  bezpiecznego  transportu  zaproponowała  uznać  petycję  za  zasadną  i  zobowiązać
Burmistrza  Gminy  Nowe  Warpno  do  zwiększenia  nadzoru  nad  jakością  świadczonej  usługi  i
kontrolowania  przewoźnika.  Rada  Miejska  w  Nowym  Warpnie  popiera  w  całości  stanowisko
zaproponowane przez komisję i w związku z tym postanowiła uwzględnić petycję. Niniejsza uchwała
wraz z jej uzasadnieniem stanowią zawiadomienie o sposobie załatwienia petycji w rozumieniu art. 13
ustawy z  dnia  11 lipca  2014r.  o  petycjach (Dz.U.  z  2018r.,  poz.870)  i  zostanie  ona doręczona
podmiotowi wnoszącemu petycję. Sposób załatwienia petycji nie może być przedmiotem skargi. Głos
zabrał Burmistrz: Osoba która występowała w imieniu mieszkańców bo podpisało się pod petycją sto
kilka osób.  Pani  przedstawiła  swoje uwagi  podniosła  też  między innymi  w imieniu mieszkańców
oczywiście to , że na przykład zbyt często zatrzymuje się na żądanie mieszkańców i pasażerów w
miejscach do tego nie wyznaczonych. Komisja zwróciła uwagę na to że są przystanki wyznaczone i
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kierowca powinien stosować się do rozkładu jazdy. Oczywiście stan techniczny , iż rano jest bardzo
zimno w pojeździe.  Była  taka sytuacja  notabene tuż  po złożeniu  petycji  dzień  czy  dwa później
wystąpiła, że nie zabrał faktycznie z Karczna z Brzóżek, ponieważ bus był przepełniony. To nie jest
tajemnica, że przed siódmą rano kiedy dzieci jadą do szkoły a ludzie do pracy to jest tych osób sporo.
Dla przewoźnika, który prowadzi działalność już 20 lat to nie nowość i to było wyartykułowane. Po 14 z
Polic czy w piątek po 17 kiedy dzieci wracają z internatów czy kiedy jadą do Polic i Trzebieży do
szkoły. Faktycznie teraz rano jest podstawiany duży bus. Wcześniej jak dyskutowaliśmy z radnymi na
komisji  zobowiązałem się do tego, że wprowadzę kary za niezabieranie osób z przystanków i  to
zrobiłem i to przewoźnik odpowiada za dostosowanie wielkości pojazdu do ilości pasażerów. Jeżeli
puści za mały jak nie zabierze to będzie ponosiła za to odpowiedzialność. Mieszkańców prosimy o to
aby zgłaszali  takie sytuacje na bieżąco i  państwa radnych również proszę jeżeli  mają kontakt z
mieszkańcami  aby zgłaszać.  Najważniejsze  jest  dla  nas  aby taka informacja  dotarła  do nas  jak
najszybciej.  Głos  zabrała  Przewodnicząca  Helena  Kowalska:  Odczytam teraz  uchwałę…(załącznik
papierowy). Stanowisko komisji zostało odczytane i w takiej treści jest uzasadnieniem dla tej uchwały.

Głos zabrał radny Wojcieszczyk Paweł: Mam pytanie czy ten przystanek od strony ulicy Polnej jest
traktowany jako przystanek, bo tam nie ma żadnego oznakowania. Burmistrz: Dobra uwaga tam
powinniśmy postawić znak, że jest to przystanek. Zatrzymuje się bo naprzeciwko jest przystanek.
Wojcieszczyk Paweł: Jest jeszcze jedna uwaga o zatrzymywanie się koło przedszkola. Mamy drugą
umowę z przewoźnikiem na dowóz dzieci do przedszkola i szkoły i zakup biletów. Skonsultuję tą
uwagę. Głos zabrała Helena Kowalska: Dziękuje bardzo otwieram dyskusję. Czy mamy jakieś pytania?
Nie widzę, pozwólcie państwo, że przejdziemy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za
przyjęciem  uchwały,  kto  się  wstrzymał,  kto  jest  przeciw.  Dziękuję  bardzo  przyjęto  uchwałę  i
uwzględniono petycję.

 01:23:20-01:31:50

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie braku właściwości Rady Miejskiej w Nowym Warpnie do
rozpatrzenia skargi

Helena Kowalska: Do komisji wpłynęła skarga i bardzo proszę o odczytanie stanowiska komisji. Emilia
Kalisz: W dniu 13 stycznia 2025r. do Rady Miejskiej w Nowym Warpnie wpłynęła skarga na Radnego
Gminy  Nowe Warpno.  Skarga  skierowana  została  do  Komisji  Skarg  Wniosków i  Petycji.  W celu
zbadania zasadności skargi Komisja na posiedzeniu w dniu 14 stycznia 2025r. dokonała analizy treści
skargi i uznała, że rozpatrzenie przedmiotowej skargi nie należy do właściwości Rady Miejskiej w
Nowym Warpnie.  Zgodnie  z  art.  227  ustawy  z  dnia  14  czerwca  1960  r.  Kodeks  postępowania
administracyjnego  (dalej  KPA)  przedmiotem  skargi  może  być  w  szczególności  zaniedbanie  lub
nienależyte  wykonanie  zadań  przez  właściwe  organy  albo  przez  ich  pracowników,  naruszenie
praworządności lub interesów skarżących, a także przewlekłe lub biurokratyczne załatwienie spraw.
Wyliczenie to jest  jedynie przykładowe, w związku z czym przedmiotem skargi  może być każda
negatywna ocena działalności organu administracji publicznej (np. organizacji społecznej) oraz ich
pracowników i funkcjonariuszy (tak m.in. Naczelny Sąd Administracyjny w postanowieniu z dnia 4
kwietnia 2012 r., sygn.. akt I OSK 717/12). Właściwości poszczególnych organów do rozpatrywania
skarg została określona w art. 229 KPA. Zgodnie z ust. 3 tego artykułu rada gminy uprawniona jest
jedynie do rozpatrzenia skargi złożonej na wójta (burmistrza lub prezydenta miasta) i kierowników
gminnych jednostek organizacyjnych, z wyjątkiem spraw, należących do zadań zleconych z zakresu
administracji  rządowej. Co istotne, zgodnie z ugruntowaniami orzecznictwem przepisy określające
kompetencje rady gminy w zakresie rozpatrywania skarg nie mogą być interpretowane rozszerzająco.
W konsekwencji, stwierdzić należy, iż w obowiązującym stanie prawnym brak jest organu, który byłby
uprawniony do rozpatrzenia skargi na sposób wykonywania mandatu radnego. Obowiązujące bowiem
przepisy  postępowania  skargowego  nie  wskazują  rady  gminy  jako  organu  właściwego  do
rozpatrywania  skargi  w  tym zakresie.  Nadmienić  należy  również,  iż  w  obowiązującym porządku
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prawnym sprawowanie mandatu radnego – zgodnie z przyjętą zasadą mandatu niezwiązanego – nie
może być w żaden sposób ograniczane, tak przez wyborców jak i samą radę. Zgodnie z treścią art.. 23
ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym radny obowiązany jest kierować się
dobrem  wspólnym  samorządowej  gminy.  Radny  utrzymuje  stałą  więź  z  mieszańcami  oraz  ich
organizacjami,  a  w  szczególności  przyjmuje  zgłaszane  przez  mieszkańców  gminy  postulaty  i
przedstawia je organom gminy do rozpatrzenia, nie jednak związany instrukcjami wyborców. Radny
nie  jest  samodzielnym  organem  administracji,  a  jedynie  wchodzi  w  skład  kolegialnego  organy
administracji.  Mandat radnego to zbiór praw i obowiązków reprezentowana wspólnoty samorządowej,
który obejmując swoją funkcję, zobowiązuje się przestrzegać prawa i rzetelnie wykonywać obowiązki.
O  tym,  że  mandat  radnego  jest  wolny,  świadczy  niezwiązanie  radnego  instrukcjami  wyborców.
Mieszkańcy nie mogą zmusić radnego do określenia działań. Za wyniki zgodnych z prawem działań
wynikających  z  wykonywania  mandatu  radnych  rady  ponosi  przezd  wyborcami  jedynie
odpowiedzialność polityczna, która jest weryfikowania podczas wyborów do rady następnej kadencji (
wyr.  WSA  z  22.08.2013  r.  II  SA/KE  490/13,  Legalis).  Mandat  radnego  jest  wolny  od  instrukcji
wyborców. Tym bardziej jest wolny od odpowiedzialności przed innymi radnymi, przewodniczącym
rady, przewodniczącym komisji (wyr. WSA z 09.03.2004r. II SA/Kr 3167/03,Legalis). Rada Miejska w
Nowym Warpnie nie posiada kompetencji do kontroli oceny zachowań radnego,  nie może w żaden
sposób dyscyplinować zatem nie jest organem władnym do rozstrzygania w przedmiocie skargi na
działalność  osoby  wchodzącej  w  skład  organu  kolegialnego.  Powyższe  stanowisko  zostało
potwierdzone także w orzecznictwie sądów administracyjnych. Wojewódzki Sąd Administracyjny w
Gliwicach w wyroku z dnia 19 marca 2013 r., w sprawie o sygn.. akt IV SA/GI 534/12, wskazał bowiem,
iż obowiązki radnego  również w wymiarze etyczno-moralnym wyczerpująco regulują między innymi
art. 23 i następne ustawy o samorządzie gminnym. Wojewódzki Sąd Administracyjny w wyroku z dnia
19 września 2014r., w sprawie sygn.  akt III SA/Łd 676/14 stwierdził zaś, że ,,w orzecznictwie” i w
doktrynie jest powszechnie przyjęty pogląd, że mandat radnego jest mandatem wolnym. Oznacza to
w szczególności, że radny reprezentuje całą wspólnotę samorządową, tzn. wszystkich mieszkańców
gminy, a nie tylko swój komitet bądź swoich wyborców. Mieszkańcy nie mogą zmusić radnego do
ściśle wyznaczonych działań. Skoro wyborcy nie mogą ograniczyć swobody radnego w wykonywaniu
jego mandatu to tym bardziej rada gminy nie może dodatkowo krępować radnego. W szczególności
nie wolno radzie stosować wobec radnego żadnych środków dyscyplinujących.  Mając na uwadze
powyższe,  uwzględniając  stan  prawny,  Rada Miejska  w Nowym Warpnie  stwierdziła,  że  nie  jest
organem właściwym do rozstrzygania w przedmiocie skargi na zachowanie osoby wchodzącej w jej
skład.

Głos zabrała Helena Kowalska: : Odczytam teraz uchwałę…(załącznik papierowy). Dziękuje bardzo
otwieram dyskusję.  Czy mamy jakieś pytania? Nie widzę, pozwólcie państwo, że przejdziemy do
głosowania.  Kto z pań i  panów radnych jest  za przyjęciem uchwały,  kto się wstrzymał,  kto jest
przeciw. Dziękuję bardzo przyjęto uchwałę jednogłośnie

 

01:31:50-01.

Komunikaty i informację

Głos  zabrał  radny  Paweł  Wojcieszczyk:  Na jakim etapie  jest  przejście  dla  pieszych  koło  Dino.  
Burmistrz: Nie zlecałam jeszcze zmiany lokalizacji ale mam to na uwadze. Koszt ten trzeba będzie
ponieść.  Tam faktycznie  nie  ma miejsca,  przepisy  określają,  że  jak  nie  ma przejścia  to  można
przechodzić ale to nie jest zbyt bezpieczne.  Głos zabrał radny Mariusz Wnuk: Panie burmistrzu czy
można  jakoś  wpłynąć  na  pocztę  polską  aby  stawiała  jakieś  koszy  na  papier  przy  skrzynkach
pocztowych, ponieważ jest bardzo dużo ulotek, które latają później.  Burmistrz: Poczta Polska ma
obowiązek odnośnie skrzynek pocztowych korespondencji ale nie słyszałem o utrzymaniu czystości
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jeśli  chodzi  o  ulotki.  Ulotki  nie  my produkujemy ktoś  tam je  wrzuca,  proszę  pana dyrektora  o
spojrzenie  gdzie  to  tak  mocno to  jest  odczuwalne.  Mariusz  Wnuk:  Kiedy można się  spodziewać
naprawienia tego placu przy Zakładzie Gospodarki Komunalnej? Burmistrz: W budżecie tak jak w
grudniu podejmowaliśmy uchwałę to zapisaliśmy 100 tysięcy na wykonanie tej nawierzchni. Nie wiem
czy to będzie kwota cała czy mało czy dużo. Rozeznanie było 80/90 tysięcy. My kostkę mamy kwestia
jakiejś podbudowy, będziemy zlecać. . Mariusz Wnuk: Ostatnie moje pytanie jak sprawa się ma z
Orlikiem i wyjazd? Burmistrz: Rozmawialiśmy z panią przewodniczącą rady osiedla o tym. Wrócę do
tematu z panem inspektorem z powiatu. Jeśli chodzi o progi to nikt formalnie się nie podpisze bo tam
nie ma odległości zachowanych z przepisów. Chciałbym żeby był inspektor, który się tym zajmuje i
podpowiedział nam. Jakiś konsultacje z mieszkańcami, bo organizacja to projekt   około 10 tysięcy.
Najpierw zacznijmy o tego inspektora. Zadzwonimy i ewentualnie powiadomię i ustalę abyście mogli
wziąć państwo udział. Głos zabrała przewodnicząca: Korzystając z tego, że jest pan dzielnicowy, czy
państwo  macie  jakieś  pytania.  Myślę,  że  będziemy  rozmawiać  w  granicach  kwietnia  już  o
bezpieczeństwie, w tedy serdecznie pana zaprosimy, proszę już czuć się zaproszonym. Głos zabrał
radny Marcin Olek: Drodzy państwo ostatnio jest burza w intrenecie a według mnie nie jest to miejsce
do załatwiania tego typu spraw. Macie państwo komisje rewizyjne jeśli wam coś przeszkadza też jak te
komisje  pracują.  Wystąpcie  do  nas  oficjalnie,  że  chcecie  ten  i  ten  temat  poruszyć  ,  jeśli  zbierze  się
odpowiednia ilość wniosków oczywiście się tym zajmiemy. Mówienie, że nic nie robimy to nie wyjście.
Komisje są zawsze przed dniem sesyjnym, przyjdźcie zobaczcie to nie jest  nagrywane.  Ostatnia
komisja  była  dość  burzliwa,  poniekąd można powiedzieć,  że  jak  siedziałem wizowi  dyrektora  to
iskrzyło.  Pan  dyrektor  i  pan  burmistrz  po  wysłuchaniu  moich  argumentów rozliczania  w  formie
abonamentowej mam nadzieję, że coś tu się zmieni. Tym bardziej,  że będą dyżury. To tyle tylko tak
informacyjnie  żeby  załagodzić  tą  sytuację,  bo  moim zdaniem to  idzie  w bardzo  złym kierunku.
Dziękuję. Głos zabrała Helena Kowalska: Jest coś takiego jak instytucja dyżuru radnego. Mieszkańcy
nie korzystali do tej pory z tej formy, a chcę powiedzieć, że jesteśmy dostępni. Siedzimy czekamy
może ktoś przyjdzie, a czasami rozmowa w cztery czy sześć osób może łatwiej problem wyjaśnić
zrozumieć  problem  przedłożony  prze  mieszkańca.  Nie  zawsze  ta  linijka  w  Facebooku  jest
wystarczającym wyjaśnieniem.  Następuje  dezinformacja  i  jakieś  dziwne  odpowiedzi.  Zapraszamy
serdecznie  w  Sali  miejskiej  Nowego  Warpna  a  pierwszy  poniedziałek  miesiąca  jest  dyżur
przewodniczącej rady, czyli  osobiście będę tu od 15:30 do 17:00, oraz każdy trzeci poniedziałek
miesiąca będą dyżury radnego 20 stycznia od 15:30 do 17:00 będą tu dwie panie radne, zapraszam. 
Jeżeli radny nie będzie miał możliwości odpowiedzenia na dane pytanie, bo może tak być to nie jego
kompetencje. Od tego jest aby wystąpić z zapytaniem do burmistrza, który udzieli odpowiedzi i pan
radny lub dana pani radna odpowiedzą danemu mieszkańcowi. Nikt nie zostanie bez odpowiedzi. Rady
również w kwestiach innych,  takich zwykłych jak ktoś potrzebuje napisać pismo jakieś podanie,
jesteśmy służymy pomocą. Już nie wspomną o tym, iż pan burmistrz mówi, ze praktycznie cały czas
jest pod telefonem. Więc jest jakaś kwestia do dopowiedzenia aby nie siać fermentu i dezinformacji
wystarczy wykonać telefon do źródła i to w ogóle już pewnego. My też się posiłkujemy wiedzą pana
burmistrza. Na stronie gminy Nowe Warpno będą umieszczone dyżury kiedy będziemy. Przenieśmy
dyskusję tutaj. Mam nadzieję, że ten który pyta nie chowa się za komórką tylko przyjdzie tu i to jest
odwaga cywilna,   i  tyle z  mojej  strony.   Głos zabrał  Burmistrz:  Dodatkowo chciałbym dodać,  iż
zobowiązałem się w pierwszą lub drugą sobotę lutego będę też do dyspozycji mieszkańców podam na
stronie www i na portalu społecznościowym w którą sobotę to będzie i tutaj będę do dyspozycji. Co
ważne staramy się wszystkie nasze uchwały omawiać i nie mówię, że jest u nas super ale jeżeli ktoś
by chciał pokusić się żeby zobaczyć jak wyglądają sesję w innych samorządach, gdzie nie mówię, że
jest  źle  po prostu  taki  system został  przyjęty  i  tak  to  funkcjonuje.  Często  jest  głosowanie  nad
numerem druku bez omawiania bez przedstawiania. Mieszkańcy mają możliwość zapoznania się z
projektem uchwały i uzasadnieniem na bip. Staramy się żeby nie  tylko same suche głosowania nad
uchwałą tylko kilka słów powiedzieć wprowadzenia i czego dotyczy żeby mieszkaniec wiedział czego
dotyczy.   Na  zakończenie  tylko,  że  trwają  ciągle  rozmowy  na  temat  uruchomienia  promu  do
Świnoujścia czerwiec, lipiec, sierpień. Pilotażowo jedno kółko rano i jedno popołudniu, rozmowy są
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zaawansowane. Jeszcze w piątek jade na spotkanie z udziałem starosty z Greifswald i burmistrzem
Altwarp, pod kontem też strony niemieckiej. Podziękowania dla starosty bo bardzo koordynuje to i
idzie  już  wniosek  do  marszałka  województwa  do  ministerstwa  sportu  i  turystyki,  również  o
dofinansowanie dla tego przedsięwzięcia. Mam nadziej, że to pilotażowo w tym roku ruszy. Jak będę
miał jakieś informację będę przekazywał, dziękuję.

Zamknięcie obrad.
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